

Wer baut ein SD-Museum auf? Who builds up a SD museum?

Klaus Kietzmann

EAASDC Honorary Lifetime Member

Following my article "A European Square Dance Museum" in the March 2016 Bulletin, I received some time later an offer from someone who had inherited from a previous EAASDC Board Member his collection of SD memorabilia (cardboard boxes full of badges, buttons, and flyers for events, bulletins, old EAASDC guidelines etc.), the idea being to sort them out and keep them as the basis for a future SD Museum. I regret that I do not have the space necessary for this. Therefore, here is my new request to the readers: is there anyone who has a private room (a garage or something similar), or a club who has a free room in a dance club, in order to have a central collection point for such collections, until a final decision is reached on founding a „SD Museum“. Display pieces could be: badges of jamborees and special dances, club badges, dangles, travel banners, flyers, vinyl records, CDs, DVDs, videos, etc. Particularly attractive to look at would be clothing articles (e.g. the white costume of Thom Kafka) as well as petticoats, men's shirts, bolo ties, and buckles. Also a corresponding library with old bulletins and club magazines is conceivable.

An example for a „SD Museum“ might be a room in the earlier „Hotel Fürstenhof“ in Bad Wildungen, the place where the EAASDC was founded, where a room could be rented. Maybe a sponsor could

Aufgrund meines Artikels „An European Square Dance Museum“ im Bulletin März 2016 bekam ich vor Kurzem das Angebot eines Nachfahren eines verstorbenen EAASDC Board Members, den SD-Nachlass (Kartons voller Badges, Buttons und Flyer für Veranstaltungen, Bulletins, alte EAASDC Guidelines etc.) zu sichten und aufzubewahren als Grundstock für ein zukünftiges SD-Museum. Leider habe ich selbst nicht die räumlichen Möglichkeiten dafür. Daher meine erneute Anfrage an die Leser: Hat jemand privat einen Raum (Garage etc.) oder ein Verein einen freien Raum in seinem Tanzlokal zur Verfügung als zentrale Sammelstelle für Nachlässe bis zum Zeitpunkt der endgültigen Gründung eines SD-Museums?

Ausstellungsstücke könnten sein: Badges von Jamborees und Special Dances, Klub-Badges, Dangles, Travelbanner, Flyer, Fotos, Schallplatten, CDs, DVDs, Videos... Optisch besonders reizvoll sind Kleidungsstücke (z.B. der weiße Anzug von Thom Kafka) wie Petticoats, Herrenhemden, Boloties, Buckles. Auch eine dazugehörige Bibliothek mit alten Bulletins und Clubzeitungen ist denkbar. Als Ort für ein SD-Museum böte sich beispielsweise ein Raum im früheren Hotel Fürstenhof in Bad Wildungen, dem Gründungsort der EAASDC an, der von der EAASDC angemietet werden könnte.

be found for this. Nowadays there is an Asklepios Special Clinic in that big building.

Translated by Hartmut Heiber

Vielleicht findet sich ja ein Sponsor dafür. Heutzutage ist in dem großen Gebäude eine Asklepios Fachklinik untergebracht.



Früheres Hotel „Fürstenhof“ in Bad Wildungen